
Beste Minister,

Via deze weg wil ik u laten weten dat ik zeer bezorgd en teleurgesteld ben over uw voornemen 
om de jacht op haas en konijn in (delen van) Nederland te sluiten.

Het is weer zo'n maatregel die past in het patroon dat we in steeds stereker mate zien: Bewoners 
van het platteland worden de dupe van beleid dat is bedacht vanachter een bureau in grote 
steden, door mensen die er totaal geen feeling mee hebben en beïnvloed door nog meer mensen 
uit de stedelijke gebieden die eveneens geen benul hebben van wat plattelandsleven, boeren en 
natuur nou werkelijk inhoudt. Voorbeelden: stikstofdiscussie, windmolens/zonneparken, 
veehouderijbeleid en de jacht.

Ik ben geboren en getogen op het platteland en, zoals velen met mij, van kinds af aan 
gefascineerd door de natuur, het produceren van voedsel en de jacht. Met lede ogen zie ik 
bovengenoemde ontwikkeling aan!

Politiek, beleidsmakers en pers laten zich makkelijk beïnvloeden door kleine groeperingen met 
doordachte propaganda. Groeperingen die veel geld bij elkaar sprokkelen via overheidssubsidies 
en instanties als de Postcodeloterij. Met dat geld financieren ze hun veelal professionele lobby- 
en marketingcampagnen. De hardste schreeuwers krijgen zo hun zin, onder het mom van 
democratie.

Uw voornemen om de jacht op haas en konijn te sluiten is mijns inziens gebaseerd op slecht en 
eenzijdig onderbouwde argumenten. Daar is bij deze internetconsultatie door vele anderen al 
uitvoerig op ingegaan. Met name de beoordelingsmethode voor het bepalen van de staat van 
instandhouding is zeer discutabel, evenals de gebruikte data en referentiejaren. Hiermee wordt op 
zijn minst de indruk gewekt dat de minister wel erg gemakkelijk haar oren laat hangen naar de 
anti-jacht beweging. 

Graag wil ik ook nog wat toevoegen over mijn eigen ervaringen m.b.t. jacht en wildstand, 
gedurende de afgelopen 50 jaar.

-Haas en konijn horen in het Nederlandse cultuurlandschap thuis en hun positie/stand hangt af 
van omgevingsfactoren (aanwezig voedsel/gewassen, predatoren, stroperij, toerisme, 
woningbouw, enz.). Zoals elk organisme zijn haas en konijn bezig met 
overleving/instandhouding van hun soort. Dat is een dynamisch proces dat er toe leidt dat de 
stand gedurende de tijd omhoog en omlaag gaat. Zo heb ik in mijn omgeving al 2x meegemaakt 
hoe een ruilverkaveling de stand van hazen drastisch heeft doen verlagen omdat de hazen zich 
niet snel genoeg konden aanpassen aan het veranderde landschap. Overigens herstelde de stand 
zich weer na een jaar of 4-5. Als jager beweeg je mee met dit proces; het percentage hazen dat 
geschoten wordt blijft gelijk.

-Tot 30 jaar geleden werd een oud productiebos van 250 ha in mijn omgeving bejaagd voor met 
name konijnen. Ook hier schommelde de stand maar gemiddeld was deze goed te noemen. De 
gemeente had andere plannen met dit bos: geen jacht meer, omvorming naat oerbos, veel 



toeristen, wilde koeien, paarden. Nu is er bijna geen konijn meer te vinden. Wel veel menselijke 
activiteit (wandelaars, mountainbikers, paardrijders, fotografiecursus, enz.).

-het schieten en binnen halen van een stuk wild is een mooi onderdeel van de jacht. Echter, elke 
jager realiseert zicht maar al te goed dat alleen maar verantwoord is indien de stand van het wild 
het toelaat. Hij/zij heeft alleen maar baat bij een gezonde wildstand en besteedt daar zorg aan. 
Dus als er al een te lage stand zou zijn van haas/konijn dan zal juist de jager zich inzetten om het 
te verbeteren. Het is wetenschappelijk aangetoond dat beperkt afschot bijdraagt tot een gezonde 
wildstand. Door de jacht te verbieden wordt de gratis bijdrage van de jager buitenspel gezet.

-In het jachtterrein waarin ik de afgelopen 50 jaar actief ben geweest, is het jaarlijks aantal 
geschoten hazen gemiddeld gelijk gebleven. Ondanks dat dit terrein door woningbouw en 
industrie circa 20% verkleind.

Minister, hopelijk bent u zo verstandig om goede data en analyses te gebruiken die breed 
gedragen worden door de diverse betrokkenen, waaronder de jagers. Zie de jagers als 
medestanders om een goede en gevarieerde wildstand te bereiken. 

Ik wens u daarbij veel wijsheid toe.


